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Agentschap voor Natuur en Bos (ANB)  -  Kappingen boscomplex Ryckevelde

Het boscomplex Ryckevelde bestaat uit het (kasteel met) kasteelpark, het beboste 
militair oefenterrein en het eigenlijke domeinbos. Het technisch beheer van de 
bosbestanden in het domeinbos gebeurt door het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) 
overeenkomstig het vigerende bosbeheersplan 2009-2028 voor het eigenlijke domeinbos.
Ryckevelde telt volgens het beheersplan een erg hoog aandeel aan exoten in zijn 
boomsoortensamenstelling. Het plan omvat beheersdoelstellingen m.b.t. de economische 
functie en m.b.t. de ecologische functie. 

In de regionale pers verschenen de voorbije weken een aantal bijdragen over de 
‘uitdunning’ van het bos: “Het Agentschap Natuur en Bos (ANB) wil zo waardevolle 
bomen meer plaats geven. De voorbije weken hebben boswachters honderden bomen 
gemarkeerd. Die gaan volgend jaar tegen de vlakte. Het gaat om een uitdunning van 41 
hectare bos. Vooral naaldbomen als grove den, zwarte den, lork en douglassparren 
worden gekapt.” Een aantal bomenactivisten stellen dat een op de drie bomen zal 
verdwijnen, waaronder exemplaren van zestig tot tachtig jaar oud.  

ANB stelt dat het om bos gaat dat werd aangelegd voor houtproductie, met 
snelgroeiende houtsoorten: “Het opzet is Ryckevelde omvormen tot een meer natuurlijk 
bos. Dat doen we door plaats vrij te maken voor de ecologisch waardevolle bomen en 
een grotere lichtinval te creëren. Op plaatsen waar veel bomen verdwijnen, planten we 
nieuwe loofbomen aan”. ANB beklemtoont tevens dat sinds de aankoop in 1979 het 
Ryckeveldebos meer dan verdubbeld is in omvang. Tussen 2019 en 2026 wordt bij 
Engelendale nog eens 23 hectare akker en grasland omgezet in bos en natuur. De 
verdubbeling in de voorbije decennia is onder meer gerealiseerd door de omzetting van 
landbouwgronden in bos.

In juni 2019 is de openbare verkoop gepland van het hout, waarbij iedereen kan bieden.

1. In welke mate kaderen de geplande kappingen (uitdunning op een oppervlakte van 
41 hectare) in het vigerende beheersplan? Kan meer toelichting worden gegeven bij 
het hoe en waarom? Wat is hier de planning? 

2. Klopt het dat het bos in 2012 al voor 30% werd uitgedund? Kan een overzicht 
worden gegeven van de grote boskappingen die sinds 2009 reeds werden uitgevoerd 
conform het vigerende beheersplan?

3. In welke mate wordt door ANB over de geplande kappingen gecommuniceerd met de 
recreanten en omwonenden?



4. Klopt het dat bij de openbare verkopen van het hout door ANB verkocht wordt aan 
de meest biedende, waarbij tot nog toe de meerderheid van de gekapte bomen in 
containers wordt geladen en naar China verscheept? Klopt het dat het resthout 
vermalen in containers wordt geladen om naar biomassacentrales te worden 
gebracht?

5. Kan de minister een overzicht geven van de uitbreidingen van het boscomplex in 
beheer van ANB sinds de aankoop in 1979?
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ANTWOORD
op vraag nr. 233 van 28 januari 2019
van STEFAAN SINTOBIN AAN JOKE SCHAUVLIEGE

1. De geplande dunningen kaderen integraal in het goedgekeurd beheerplan (2009-
2028). In het beheerplan is als beheerdoelstelling opgenomen om het hoog aandeel 
aan exoten in de boomlaag geleidelijk te laten afnemen. Daarom is voorzien om in de 
planperiode een deel van de exotenbestanden om te vormen naar inheems loofhout. 
Het is niet de bedoeling alle exotenbestanden de komende 20 jaar volledig om te 
vormen. Zo worden bijvoorbeeld de kleine bestanden met Tamme kastanje niet 
omgevormd. Omvorming gebeurt via reguliere dunningen waarbij de bestaande 
bosbestanden geleidelijk omgezet worden naar gemengde loofhoutbestanden met een 
variabele leeftijd en structuur. In welke percelen, met welke frequentie en welk doel er 
wordt gekapt, is opgenomen in de kaptabel bij het beheerplan.

2. In het beheerplan is een omlooptijd voorzien van 8 jaar. Dit betekent dat er om de 8 
jaar gedund wordt in de bestanden in omvorming naar loofbos. In de 
exploitatieperiode van 2010-2011 is er een dunning uitgevoerd over 60 ha en een 
kaalkap over 3 ha, waarbij het hout openbaar werd verkocht. Na uitvoering van de 
kaalkap werd de kaalgekapte zone integraal aangeplant met inheemse boomsoorten. 
Zoals voorzien in het beheerplan is de volgende dunningsronde in 2019 voorzien. In 
de tussenperiode zijn beperkt kleinschalige kapwerken uitgevoerd door groenarbeiders 
van het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) of via een brandhoutverkoop.

3. Communicatie over de kappingen verloopt via verschillende kanalen. Enerzijds wordt 
na de houtverkoop van juni op het terrein een infobord geplaatst waarin de voorziene 
kapwerken geschetst worden en ook het doel van het beheer wordt geduid. Hierbij 
staat steeds een contactpersoon vermeld, waar men terecht kan voor bijkomende info 
en vragen. Daarnaast worden vragen die per mail of aan medewerkers van ANB 
worden gesteld, individueel beantwoord. Ook wordt op de domeinpagina van 
Ryckevelde meer uitleg voorzien over de geplande kappingen.

 
4. Volgens het Bosdecreet moet alle hout uit openbare bossen, bestemd voor de 

verkoop, openbaar verkocht worden. Dat impliceert dat de meest biedende de koper 
is. Het is de koper van de bomen die uiteindelijk beslist wat er met het hout en het 
resthout gebeurt.

5. Ryckevelde werd in 1979 aangekocht. De aankoop bestond uit 52 ha bos en akkers en 
weilanden. Na zo’n 40 jaar natuurbeheer is het gebied sterk uitgebreid en is er ook 
54,3 ha extra bos bijgekomen. Momenteel is nog ongeveer 23 ha in landbouwgebruik, 
wat tussen 2019 tot 2026 geleidelijk omgezet wordt naar bos en natuur.


